
OR.0012.3.6.2021 
 P R O T O K Ó Ł  Nr 28/21 

 
ze zdalnego posiedzenia Komisji Prawa i Porządku Publicznego, 

odbytego w dniu 22 marca 2021 r.  
pod przewodnictwem Radosława Budy 

 
Obecni na posiedzeniu członkowie komisji: 
1. Buda Radosław        - przewodniczący  
2. Duda Robert 
3. Gęsiak Andrzej         
4. Grajnert Tomasz      
5. Mituła Bronisław  
6. Poznerowicz Krzysztof          
7. Zarębska Maria         - zastępca przewodniczącego 
 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  
 
Spoza członków komisji w posiedzeniu udział wzięli: 
1. Paweł Okrasa   - Burmistrz Wielunia 
2. Romuald Zalwert   - Sekretarz Gminnej komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w Gminie Wieluń 
3. Robert Kaja   - radny Rady Miejskiej w Wieluniu 

 
Porządek posiedzenia:  
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.  
2. Informacja o sporządzeniu protokołu nr 27/21 z poprzedniego posiedzenia komisji. 
3. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXXVIII/539/20 z dnia 30 

grudnia 2020 r. w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Wieluń na rok 2021 
r.  

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Wieluń na rok 
2021. 

5. Przyjęcie sprawozdania z realizacji gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania 
problemów alkoholowych w Gminie Wieluń za 2020 rok. 

6. Przyjęcie sprawozdania z realizacji zadań gminnego programu przeciwdziałania 
narkomanii w Gminie Wieluń za rok 2020. 

7. Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych. 
8. Zamknięcie posiedzenia. 

P u n k t  1 
 
Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
Przewodniczący Radosław Buda dokonał otwarcia posiedzenia serdecznie witając wszystkich 
obecnych. Następnie stwierdził prawomocność obrad – na stan 7 członków komisji, obecnych: 
7. Zaprezentował porządek obrad dzisiejszego posiedzenia.  
 
Uwag nie stwierdzono. Porządek został przyjęty bez zmian. 



P u n k t  2 
 
Informacja o sporządzeniu protokołu nr 27/21 z poprzedniego posiedzenia komisji. 
 
Przewodniczący Radosław Buda poinformował, że protokół nr 27/21 został przesłany 
emailem do członków komisji, a w chwili obecnej znajduje się na sali obrad. Zapytał, czy ktoś 
wnosi uwagi do protokołu nr 27/21? Nikt się nie zgłosił. Protokół nr 27/21 został przyjęty bez 
uwag. 

P u n k t  3 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXXVIII/539/20 z dnia 30 grudnia 
2020 r. w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Wieluń na rok 2021 r. (zał. nr 2) 
 
Uwag nie stwierdzono. 
 
Przewodniczący Radosław Buda zarządził głosowanie: kto jest za pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXXVIII/539/20 z dnia 30 grudnia 
2020 r. w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Wieluń na rok 2021 r., za rok 2020, 
kto jest przeciw, a kto wstrzymał się od głosu? 
 
W głosowaniu wzięło udział 7 radnych. Członkowie komisji jednomyślnie (przy 7 głosach „za”) 
pozytywnie zaopiniowali ww. projekt uchwały. Opinia nr 88/28/21 stanowi zał. nr 3. 
 

P u n k t  4 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Wieluń na rok 2021 (zał. nr 4) 

 
Przewodniczący Radosław Buda zapytał, czy ktoś chce zabrać głos? 
 
Zastępca Przewodniczącego Maria Zarębska poinformowała, że projekt uchwały był 
omawiany na posiedzeniu Komisji Zdrowia i Polityki Społecznej, która wniosła uwagi. Kwota 
była niezaktualizowana do kwoty obecnej, jest zapis, że współdziałać ma Młodzieżowa Rada 
Miejska, której już nie ma. Radna nie widzi sensu opiniować projektu uchwały z błędami. 
 
Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa zaznaczył, że wszystkie uwagi z Komisji Zdrowia i Polityki 
Społecznej zostały uwzględnione, będzie wniesiona autopoprawka do projektu uchwały (zał. 
nr 5) 
 
Zastępca Przewodniczącego Maria Zarębska uznała, że w związku z powyższym można wydać 
opinię z autopoprawką.  
 
Więcej uwag nie stwierdzono. 
 
Przewodniczący Radosław Buda zarządził głosowanie: kto jest za pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały w sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 



oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Wieluń na rok 2021 z 
autopoprawką, kto jest przeciw, a kto wstrzymał się od głosu? 
 
W głosowaniu wzięło udział 7 radnych. Członkowie komisji jednomyślnie (przy 7 głosach „za”) 
pozytywnie zaopiniowali ww. projekt uchwały. Opinia nr 89/28/21 stanowi zał. nr 6. 
 

P u n k t  5 
 
Przyjęcie sprawozdania z realizacji gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania 
problemów alkoholowych w Gminie Wieluń za 2020 rok (zał. nr 7) 
 
Przewodniczący Radosław Buda zadał pytania: 

1) były realizowane programy w grupach współuzależnionych – uczestniczyło 9 osób,                        
6 osób skończyło program, 3 zrezygnowały w trakcie. Co się zadziało, czy ten program 
nie odniósł odpowiedniego skutku? Dlaczego osoby zrezygnowały? 

2) Komisja dokonała 2-óch kontroli 6-iu punktów. Czy to nie jest za mało? 
3) Zespół ds. leczenia – jeżeli trzeźwy alkoholik ma skierowanie do szpitala, czy zespół 

pomaga mu dotrzeć do placówki? Czy taka osoba jest objęta jakimś monitoringiem? 
 
Sekretarz Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych Romuald Zalwert 
udzielił odpowiedzi na pytania: 

1) program ten prowadzi Niezależny Zespół Opieki Zdrowotnej „ProVitamed”, nie umie 
odpowiedzieć dlaczego osoby zrezygnowały; 

2) kontrole odbyły się tylko w styczniu-lutym, a od marca zostały zawieszone ze względu 
na pandemię koronawirusa; 

3) osoby są wzywane na posiedzenie Zespołu ds. Leczenia, przeprowadzane są wywiady 
z tymi osobami. Jeżeli taka osoba deklaruje, że chce wziąć udział w leczeniu, to jest 
kierowana i program jest realizowany.   
 

Więcej uwag nie stwierdzono.  
Sprawozdanie zostało przyjęte.  

P u n k t  6 
  
Przyjęcie sprawozdania z realizacji zadań gminnego programu przeciwdziałania narkomanii w 
Gminie Wieluń za rok 2020 (zał. nr 8) 
 
Uwag nie stwierdzono.  
Sprawozdanie zostało przyjęte.  

P u n k t  7 
 

Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych. 
 
Radny Krzysztof Poznerowicz zadał pytania: 

1) czy udało się przeprowadzić rozmowy z GDDKiA w sprawie przejść dla pieszych na 
drodze krajowej nr 45? 

2) na jakim etapie jest sprawa basenu?  
 
Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa udzielił odpowiedzi na pytania: 



1) spotkanie było umówione w zeszłym tygodniu, ale w ostatniej chwili zostało odwołane 
przez dyrektora z powodu sytuacji pandemicznej; będzie zorganizowane spotkanie 
zdalne, żeby poruszyć ten temat oraz temat ścieżki pieszo-rowerowej do Gaszyna;   

2) temat był szczegółowo poruszany podczas posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i 
Sportu. Komisja podjęła decyzję o przygotowaniu uchwały intencyjnej, która upoważni 
burmistrza do procedur związanych z przygotowaniem się do budowy basenu. Trzeba 
przeprowadzić analizę prawną związaną z utworzeniem spółki, jest dużo materiału 
prawnego jest do przeanalizowania. Wyraził nadzieję, że do czerwca br. być może 
będzie w stanie przygotować wszystkie analizy i dokumenty, żeby przedstawić projekt 
uchwały o utworzeniu spółki i wniesieniu aportu. Jest otwarty na pomysły radnych. Co 
do finansowania, będzie zwrotne. Ma nadzieję, że się gmina zmieści się w 4-ech 
punktach procentowych rocznie. Myśli, że 4 lata to jest realny czas na wybudowanie 
kompleksu.  

 
Przewodniczący Radosław Buda stwierdził, że w przestrzeni publicznej krąży informacja, że 
być może zostanie podniesiony podatek od nieruchomości. Mieszkańcy są do tego pozytywnie 
nastawieni pod warunkiem, że kompleks powstanie. 
 
Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa oznajmił, że była analizowana podwyżka podatków od 
nieruchomości przemysłowo-handlowo-usługowych o 1,50 zł od metra (podwyżka na 20,00 
zł). To jest i tak najniższa stawka w województwie łódzkim, przy obecnej bazie to wzrost o 
kwotę 1 mln 200 tys. zł rocznie.  
 
Przewodniczący Radosław Buda przypomniał, że na ostatniej sesji RM był przygotowany 
projekt odnośnie drogi sądowej ze Starostwem Powiatowym. Widać, że m.in prace postępują 
(ulica Szpitalna i inne). Czy wszystko idzie w dobrym kierunku? 
 
Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa zaznaczył, że po ostatniej sesji RM odbyło się spotkanie: 
Burmistrz i Wiceburmistrz – Starosta i Wicestarosta. Burmistrz dalej podtrzymuje wolę, by 
sprawę załatwić ugodowo, bez niepotrzebnych kosztów. Spotkanie było w pozytywnej 
atmosferze, strony zgodziły się na to, że czekają na pisemną propozycję Zarządu Powiatu co 
do tego, w jaki sposób to zobowiązanie zrealizować przez powiat. Ważne jest to, że powiat nie 
kwestionuje tego, że chce te środki w jakiś sposób gminie pokryć. W zeszłym tygodniu odbyło 
się posiedzenie Zarządu Powiatu i miała być podjęta uchwała. Burmistrz czeka na stanowisko 
powiatu, z tego powodu punktu nie było na sesji.  
 
Radny Robert Duda odnośnie tematu basenu zaznaczył, że Komisja Oświaty, Kultury i Sportu 
złożyła wniosek o przygotowanie projektu uchwały intencyjnej w sprawie budowy kompleksu 
basenów przy ul. Broniewskiego w Wieluniu. Złożył wniosek, żeby Komisja Prawa i Porządku 
Publicznego też taki wniosek wystosowała.  
 
Radny Tomasz Grajnert potwierdził, że był taki wniosek. Poprosił jednakże o opinię prawną             
w temacie czy do kompetencji rady należy zobowiązywanie burmistrza do czegoś. 
 
Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa nadmienił, że uchwała intencyjna ma funkcję deklaracyjną, 
że w określonym temacie jest zgoda rady.  
 



Radny Tomasz Grajnert ponownie zadał pytanie, czy rada nie wchodzi taką uchwałą w 
kompetencje burmistrza. W przeszłości były uchwały intencyjne z których nic nie wynikało, 
były też takie, których burmistrz powiedział, że nie wykona.  
 
Radny Robert Kaja poprosił radnego Dudę jako autora wniosku, o definicję uchwały 
intencyjnej.  
 
Zastępca przewodniczącego Maria Zarębska wyraziła zdanie, że uchwała intencyjna jest 
niepotrzebna. Jednakże to zadanie należałoby wprowadzić do budżetu, wtedy rada podjęłaby 
decyzję czy jest za tym zadaniem czy też nie. 
 
Przewodniczący Radosław Buda zarządził głosowanie: kto jest za pozytywnym 
zaopiniowaniem wniosku radnego Dudy o przygotowanie projektu uchwały intencyjnej w 
sprawie budowy kompleksu basenów przy ul. Broniewskiego w Wieluniu, kto jest przeciw, a 
kto wstrzymał się od głosu? 
 
W głosowaniu wzięło udział 6 radnych. Członkowie komisji większością głosów (przy 3 głosach 
„za”, 1 głosie „przeciw”, 2 głosach „wstrzymujących się”) podjęli ww. wniosek. Wniosek nr 
18/28/21 stanowi zał. nr 9. 
 
Na skrzynki radnych wpłynęło pismo radnego Żabickiego w sprawie projektu uchwały w 
sprawie określenia szczegółowych wymogów Raportu o stanie gminy Wieluń (zał. nr 10).  
Pismo zostało przyjęte do wiadomości.   
 
Więcej uwag ani korespondencji nie stwierdzono. 
 

P u n k t  8 
 
Zamknięcie posiedzenia komisji. 
 
Przewodniczący Radosław Buda dokonał zamknięcia posiedzenia komisji. 
 
 
 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 
Protokołowała:                                                                      Przewodniczący komisji 
 
Anna Jabłonowska-Nawrocka                                                    Radosław Buda 


